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La població estrangera va dismi-
nuir l’any passat a la comarca. En
concret, el 2014 va acabar amb
8.214 estrangers menys al Baix
Llobregat, el que representa el
quart any consecutiu de caiguda
d’aquesta xifra, que ara es col·loca
en els 81.139 residents, un 10% de
la població total de la comarca. 

Aquestes dades, que va pu-
blicar fa pocs dies l’Observatori
Comarcal, també assenyalen que
el percentatge de població es-
trangera empadronada al Baix
Llobregat és inferior a la mitjana
de l’àrea metropolitana -13,5%- i
del global de Catalunya -14,5%-. 

Segons ha informat el Consell
Comarcal, aquest fenomen es

pot atribuir a diversos motius,
com ara la disminució de la im-
migració i l’augment de l’emi-
gració cap a l’exterior, o l’adqui-
sició de la nacionalitat espanyo-
la per part de les persones nas-
cudes fora de l’Estat. En aquest
sentit, segons dades del Padró, el
percentatge de població de na-
cionalitat espanyola que viu al
Baix però que ha nascut a l’es-
tranger ha augmentat progressi-
vament en els últims anys. 

La nacionalitat que més ha
disminuït la seva presència al
Baix ha estat la marroquina, amb
1.532 persones menys que a l’any
anterior, seguida de l’equatoria-
na –1.046 habitants menys– i la
colombiana –780 persones
menys–. Aquesta tendència a la
baixa, però, no es produeix en les
nacionalitats xinesa, que aug-
menta la seva presència a la co-

marca amb 204 ciutadans em-
padronats més, i russa, amb 61
veïns més. Per continents, és
Sud-amèrica –que va protago-
nitzar un important augment
fins a l’any 2009– el que pateix
una disminució més pronuncia-
da, amb 4.666 persones menys a
la comarca. 

UNA POBLACIÓ JOVE
Per altra banda, l’estructura de-
mogràfica de la població estran-
gera respon a un perfil més jove
que el de la població de naciona-
litat espanyola, ja que la seva
mitjana d’edat ronda els 32 anys,
9 anys més jove que la població
nascuda a l’Estat –41 anys–. En
aquest sentit, l’informe indica
que aquest fet “contribueix a fer
augmentar el grup de població
més jove” i, per tant, “el de les per-
sones en edat activa”. 

»  La població forana cau per quart any consecutiu al Baix Llobregat i se situa als 81.139 residents
» Castelldefels és la segona ciutat de la comarca que més immigrants ha perdut durant l’any passat

Redacció
BAIX LLOBREGAT

L’informe sobre el descens de la població estrangera a la comarca ha estat elaborat per l’Observatori del Consell Comarcal. Foto: Arxiu

Segueix baixant

DEMOGRAFIA4Segons les da-
des de l’estudi de l’Observatori,
els pobles de la franja marítima
del Baix Llobregat també han pa-
tit un descens de la població es-
trangera. En el cas de Castellde-
fels, la disminució va ser de 843
persones, fet que la converteix en
la segona ciutat de tota la co-
marca, per darrere de Cornellà

(911), que més veïns de proce-
dència forana ha perdut durant
l’any passat. 

El Prat està en quarta posició
amb 716 estrangers menys. Per
la seva banda, Viladecans i Gavà
també formen part de les pobla-
cions que més ciutadans nascuts
fora de l’Estat han perdut: 472 i
378, respectivament.

Una dinàmica similar
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Per casualitat o premeditació,
el dia que començava amb la pu-
blicació de  l’enquesta del CEO
denotant un lleuger retrocés de
la suma CiU-ERC al Parla-
ment –no de l’independentis-
me, que amb la CUP continua
sent majoria– va acabar amb
un preacord de CDC, ERC, EUiA,
MES, ANC, Òmnium i AMI per
al full de ruta sobiranista.

Era divendres 13 de març a la
tarda. Aquesta vegada sense esti-
res-i-arronses públiques, sense
escenografia de gran ocasió ni cap
foto oficial. Però el que s’havia
aconseguit era important si es te-
nen en compte els episodis viscuts
en els darrers mesos. Hi havia pre-
acord sobre què fer després de les
eleccions del 27 de setembre si les
urnes acaben recollint una majo-
ria sobiranista. 

No hi eren tots, és cert, però
hi poden acabar sent, perquè el
document no se signarà fins a fi-
nals de mes i després es mantin-
drà obert perquè s’hi puguin su-
mar les formacions que ho vul-
guin fer més endavant. Tothom
té clar que aquí, i com diria
aquell, no hi sobra ningú.

El principi d’acord sobre els
passos a seguir per construir el nou
estat català tenen una fase zero: les
eleccions del 27 de setembre.
Aquests comicis, segons estableix
el document acordat, han de ser-
vir per “conèixer la voluntat del po-
ble català sobre el seu futur polí-
tic” i, per tant, adquireixen caràc-
ter plebiscitari –estalviant-se ex-
plícitament l’adjectiu–.

Si hi ha una majoria sobira-
nista, el procés s’hauria de des-
envolupar en quatre fases. En
primer lloc, es començaria la le-
gislatura amb una “declaració so-
lemne” del Parlament de l’inici del
procés que “ens ha de dur a la
constitució del nou Estat o Repú-
blica Catalana”. Seguidament s’im-
pulsaria el procés “constituent”, es
desplegarien els “mecanismes de
transició nacional” i les “estruc-
tures d’Estat” i, finalment, arri-

baria la “culminació democràtica
del procés per part del poble”.

PACTE “DE MÍNIMS”
Precisament el redactat d’aquest
últim punt deixa la porta oberta a
convocar un referèndum pactat
amb l’Estat espanyol. Aquesta
flexibilitat del document i el fet de
ser entès com un pacte “de mí-
nims” és el que ha de permetre, se-
gons els seus impulsors, poder aca-
bar sumant-hi UDC i ICV. En el
primer cas, els democratacris-
tians no decidiran fins al juny
com encaren el procés i, en el se-
gon, els ecosocialistes fa setmanes
que se n’han desmarcat, però fal-
ta veure ara com acaben valorant
un document flexible que el seu
soci –EUiA– ha rebut força bé tot
i algun recel intern.

Aquesta falta de concreció
calculada és, però, el que allunya
de moment la CUP del pacte.
Ara bé, la formació de l’esquerra
independentista està en ple pro-
cés d’elaboració del seu propi full
de ruta i no es posicionarà al res-
pecte fins al pròxim 21 de març. 

Sigui com sigui, i en un mo-
ment que el sobiranisme sembla
estar latent –“no podem estar
tensionats permanentment”, diu
Carme Forcadell–, el preacord ha
servit, almenys, perquè el ‘Sí’ apar-
qui els retrets i torni a alçar la veu.

El ‘Sí’ torna a alçar la veu
» CDC, ERC, EUiA, MES i les entitats sobiranistes arriben a un principi d’acord sobre el full de ruta

» El document és un pacte “de mínims” que busca sumar la CUP i, en el millor dels casos, UDC i ICV

AGENDA NACIONAL4Sembla
que el preacord per al full de
ruta ha tornat a activar –si és
que s’havien desactivat en algun
moment– les entitats sobira-
nistes. I és que l’ANC, Òmnium
i l’AMI preparen un gran acte de
suport als alcaldables indepen-
dentistes el 24 d’abril al Palau
Sant Jordi.

Segons ha transcendit, les
entitats sobiranistes preveuen
omplir els 15.000 seients del
recinte en una nova demostració
de força i de vitalitat del ‘Sí’. Car-

me Forcadell, presidenta de
l’ANC, explica que l’acte es farà
“un mes abans de les municipals
per donar importància a les elec-
cions” i per fer possible que “hi
hagi ajuntaments independen-
tistes”.

Forcadell assegura que l’acte
estava decidit abans de conèixer
l’enquesta del CEO i destaca que
actualment hi ha la mateixa ma-
joria independentista però re-
partida d’una altra forma. A més,
es mostra convençuda que la
CUP se sumarà al full de ruta.

Suport als alcaldables
independentistes

El nou preacord sobre el full de ruta pretén rellançar la il·lusió que el procés sobiranista ha despertat en els darrers anys. Foto: ANC

La CUP ha criticat 

la falta de concreció

del document, però

no es posicionarà

fins a finals de mes

El full de ruta,
segons el preacord
0. Eleccions 27-S:Mecanisme legal 
per conèixer la voluntat del poble 
català sobre el seu futur polític.

Si hi ha una majoria sobiranista, 
el procés s’estructurarà en quatre fases:

1. Declaració solemne del Parlament
que dóna inici al procés constituent.

2. Comença el procés constituent.

3. Desplegament dels mecanismes de
transició nacional i de les estructures
d’Estat.

4. Culminació democràtica del 
procés per part del poble de Catalunya.

Arnau Nadeu
BAIX LLOBREGAT
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¿Hi pot haver res més carregós,
més fastiguejant i més digne d’a-
nimadversió que els articles del
senyor José Antonio Zarzalejos?
Passi el que passi al món, el se-
nyor Zarzalejos dedicarà totes i
cada una de les seves peces pe-
riodístiques a atacar, infamar i vi-
tuperar el procés sobiranista. 

El que acaba resultant inso-
frible no són tant les opinions ex-
posades com la reiterada idiote-
sa dels arguments; la insidiosa
cançó de l’enfadós contra Artur
Mas, obtusa i sens dubte contra-
produent, perquè l’assetjament
monomaníac faria semblar sim-
pàtic el mateix Barrabàs. El to
d’estrateg de saló, de domador de
puces. Els raonaments alieníge-
nes. Les ínfules barates.

Siguem justos: la prosa zar-
zalejiana no és exaltada ni foras-
senyada; ni és estultícia furibun-
da ni abunda en atzagaiades,
però pateix un mal molt pitjor, un
mal imperdonable en un home
que va de periodista d’elit: és de
laboratori. Els catalans de qui
parla diríeu que són molècules
enfocades per un microscopi. I
quan el nostre insigne exdirector
de l’ABC al·lega un sinceríssim
amor per Catalunya, aquest sen-
timent és tan creïble com im-
modificable: ell ens estimarà
sempre que els catalans siguin
allò que ell exigeix que siguin: que
no ho siguin.

A Madrid la política és cosa de
gabinet. Per a les elits espanyo-
les, el carrer no existeix. Només
hi ha seus, cúpules i ministeris.
Tan sols un món com l’aznarià
podia ser capaç de crear el voca-
ble pancartero. I Zarzalejos ve d’a-
quest món. Per tant, que la mi-

rada zarzalejiana intenti valorar
el Procés és com demanar a un
daltonià que ens descrigui l’Arc de
Sant Martí.

¿Quants secessionistes deu
haver convertit a la fe unionista,
el senyor Zarzalejos? La pregun-
ta és irrellevant. En una certa oca-
sió em trobava en una remota
ciutat del Congo on només hi ha-
via dos blancs: jo i un vell mis-
sioner belga. Recordo que li vaig
preguntar, de la manera més de-
licada possible: “¿N’està segur
que les idees religioses del milió
de persones que ens envolten són

perfectament errònies i en can-
vi les seves, que no manté ningú
més que vostè, són veritats d’u-
na aclaparadora perfecció, in-
qüestionables i superiors?” Res-
posta: “Per descomptat”. La pre-
gunta següent va ser quants afri-
cans havia convertit a la fe apos-
tòlica i romana en trenta anys de
missió. “Ah, no, això no”, va con-
fessar, tot cofoi: “Cap ni un”. El
que importava era l’apostolat.

Però tornem a la qüestió del
principi: ¿hauríem de trobar
odiós José Antonio Zarzalejos, o
almenys els seus articles fútils i
baladrers, els seus estrèpits d’i-
deòleg arcaic i periclitat?

En un relat autobiogràfic,
Herman Hesse explica que es va
recloure en un balneari per su-
perar una crisi nerviosa. Tot va
bé fins que a l’habitació contigua
s’hi instal·la un client holandès,
impertinent i panxut, que li con-
verteix l’estada en un infern.
Només els separa un lleu envà,
i l’holandès arrossega mobles, les
seves riallades són escandaloses.
El seu llit grinyola i renilla, es-
bronca la dona amb uns udols
guturals. Més que tossir, bra-
mula. Hesse no pot més. I havia
acudit al balneari per superar un
estat depressiu! Però aleshores
es fa una pregunta màgica: ¿i si
per un instant, només un, sub-
stitueixo l’odi per la commise-
ració? Hesse intenta visualitzar
l’holandès quan era petit, les
seves frustracions, les seves pe-
nes. Tota la seva vida. Intenta
imaginar quin dolor profund
l’havia dut al balneari. La mati-
nada següent, Hesse ja es mira
el seu veí d’una altra manera.
Combrega amb el seu sofriment.
L’estima. ¿Podríem fer el mateix
amb Zarzalejos? A veure.

Diuen del jove Churchill que
el primer cop que va ocupar un
escó, assegut al costat d’un vell
parlamentari del seu mateix par-
tit, va mirar les files rivals i va ex-
clamar: “Ahahà! De manera que
aquests són els nostres enemics!”
(Recordem que el parlament an-
glès no és un hemicicle, és un rec-
tangle: els grups oposats seuen
cara a cara). I el veterà diputat li
contesta: “No, jove, no; els d’aquí
davant són els nostres adversaris.
L’enemic seu darrere nostre”.

Al pobre José Antonio Zar-
zalejos li passa el mateix. 

Dir que la seva gent el va
apallissar seria quedar-se curt.
Va ser triturat, esquarterat,
anorreat en diverses pugnes
d’aquestes de gabinet, tan ma-
drilenyes, que les molècules no
entenen. (I que els importen un
rave, a més a més). ¿Com ens
pot resultar odiós un home que
ha sofert l’atac cavernari des de
tots els seus fronts? Jo no sabia
que la cosa fos tan salvatge fins
que vaig llegir una sentència en
què el jutge condemnava Ji-
ménez Losantos per haver di-
famat Zarzalejos. Durant més
d’un any, pel que sembla, Lo-
santos havia fet servir el seu mi-
cròfon per dedicar-li els epítets
següents: calvorotas (sic), men-
tiroso, traidor, sicario, embus-
tero, bobo, analfabeto funcional,
inútil, zote, zoquete, fracasado,
pobre diablo, pobre enfermo,
nulidad, ruindad, pésimo di-
rector, director incompetente,
ignorante, escobilla para los
restos, Zanzalejos (sic), Carca-
lejos (sic) i, per acabar-ho de re-
matar, despojo intelectual i de-
tritus humano. Amén.

Molt bé: l’estimarem. Una
miqueta, si més no. Però si us
plau, que se’ns concedeixin
dues gràcies. Primera: que,
abans de bramular que a Ca-
talunya vivim un “ambient
crispat”, llegeixi en veu alta les
sentències de les seves bata-
lletes intestines. I segona: en
lloc de fer-nos tant la murga,
¿no es podria dedicar una mica
més als seus enemics?

Nota de l'autor: Com molts in-
teressats en la literatura i lectors
i seguidors meus ja deveu saber,
últimament he mantingut certes
discrepàncies amb la direcció de
La Vanguardia. Els meus dos úl-
tims articles han estat refusats.
Això, i d’altres qüestions, m’han
fet prendre la decisió de deixar de
col·laborar amb el diari. En qual-
sevol cas, em sabria greu que
aquest meu últim article no veiés
la llum, de manera que els com-
panys del Grup Comunicació 21
s'han ofert a publicar-lo en paper,
i els ho agraeixo, igual que a tots
els que em llegiu.

Ell ens estimarà

sempre que els

catalans siguin allò

que ell exigeix:

que no ho siguin

Un diari plural

4Zarzalejos, lejos, lejos
per Albert Sánchez Piñol, escriptor

Actualitat a la xarxa

#Intervingut#PodenTornar #TranquilRei

@ARAsocietat: El Partit Popular aprova
sol al Congrés dels Diputats una llei que
obre la porta a fer tornar els toros a
Catalunya. 

@cristina_pardo: El Supremo rectifica y
rechaza la demanda de paternidad contra
el rey. Ay madre. Esperemos que a don Juan
Carlos no le dé por celebrarlo.

@escudellat: El Govern d'Andorra intervé
un banc sospitós per irregularitats, a Es-
panya, en canvi, s'hi van apuntar tots per
saquejar-lo. #Bankia #Rato.
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Els partits de l’oposició de l’A-
juntament (PSC, ICV-EUiA i
CDC) van aprovar durant el da-
rrer Ple una moció amb la qual
demanen a l’alcalde, Manuel
Reyes (PP), més informació so-
bre el pla d’usos del tercer CAP
de la ciutat, que s’ubicarà al ba-
rri de Vista Alegre.

Segons aquestes forces polí-
tiques, Reyes no ha estat trans-
parent, ja que “va amagar durant
sis mesos la informació dels ser-
veis del centre, tot i la insistèn-
cia de l’oposició”, expliquen. Se-
gons el PSC de Castelldefels, va
ser a través de Boi Ruiz que es
van assabentar del pla funcional
previst per al nou CAP, qui en va
informar a finals de l’any passat. 

Davant d’això, el regidor de
Serveis Socials, Javier Hiniesto,

en declaracions a Línia Mar,
replica que “s’ha informat sobre
aquest tema a través dels mitjans
de comunicació municipals”. A
més, afegeix que el pla funcional
del centre “encara no està tancat
i està sent modificat i analitzat
per l’Ajuntament i la Generali-
tat”, i demana “unitat” a la res-
ta de les formacions del Ple per
tal de completar “al més aviat
possible” el projecte. 

El nou ambulatori de Vista
Alegre “serà un equipament sa-

nitari amb medicina familiar,
rehabilitació, salut mental i ser-
vei d'atenció domiciliària”, as-
segura Hiniesto, el qual diu que
el consistori ja ha demanat a la
Generalitat “més metges i més
serveis”, com ara “pediatria i
odontologia”. 

Un altre aspecte que també
ha avançat l’Ajuntament és que
no s'oferirà un servei d'atenció
als drogodependents en el nou
centre  “d'acord amb el desig dels
veïns”, conclou Hiniesto. 

L’oposició demana explicacions a l’alcalde. Foto: PP Castelldefels

Reclamen a Reyes informació
sobre els usos del nou CAP

» L’oposició demana més dades sobre el nou centre, mentre que 
el consistori assegura que “ja s’ha informat sobre aquesta qüestió”

Comencen a posar a punt 
les platges de la ciutat

PLATGES4Els treballs de neteja
per desinfectar i sanejar la sorra
de la platja de Castelldefels van
començar fa uns dies amb l’ob-
jectiu de posar a punt l’indret per
a l’inici de la temporada estival.

La de Castelldefels ha estat la
primera platja de la zona me-
tropolitana on s’han fet els tre-
balls, que impulsa l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB).

L’actuació duta a terme a la
platja de Castelldefels consis-
teixen a llaurar la sorra amb

tractors que la remouen i la vol-
tegen fins a cinquanta centíme-
tres de profunditat. L’objectiu
d’aquesta tasca és facilitar l’aireig
i la penetració dels raigs de sol a
l’interior de la sorra. Aquests
passos serveixen per potenciar al
màxim l’acció desinfectant de
l’astre rei i assolir un grau òptim
de salubritat de la platja.

Després es fa un garbellat per
regularitzar la sorra, que és un
procés que es fa diàriament du-
rant tota la temporada.

Injeccció de 100.000 euros
a la creació de llocs de treball

OCUPACIÓ4Fa uns dies l’A-
juntament va anunciar que des-
tinarà una partida de 100.000
euros al foment de l’ocupació al
municipi.

El pressupost reservat per a
aquesta partida es repartirà en
dues línies d’actuació. Per una
banda, s’invertirà en el foment
de l’emprenedoria i, per l’altra,
en promoure la contractació.
Totes dues amb l’objectiu de
crear llocs de treball i disminuir
l’atur de Castelldefels.

En el primer cas, l’Ajunta-
ment preveu subvencionar les

quotes de seguretat social dels
autònoms durant un any amb
un màxim de 2.500 euros.

En el segon cas, s’atorgaran
ajuts a empreses del municipi
perquè contractin aturats que es-
tiguin empadronats a Castell-
defels. La subvenció per a aques-
tes empreses és de 400 euros
mensuals per persona contrac-
tada per sis mesos, amb un mà-
xim de 2.400 euros en total. Si
el contractat té més de 45 anys
o menys de 25, l’ajut serà de 800
euros al mes, fins a un màxim de
4.800 euros en sis mesos.

Diverses càmeres permetran
detectar vehicles robats

SEGURETAT4L’Ajuntament ha
posat en marxa fa uns dies un
innovador sistema de videovi-
gilància a la ciutat com a “eina
preventiva i de seguretat”. Se-
gons el consistori, l’objectiu “no
és sancionar infraccions de cir-
culació”, ja que assegura que “no
es tracta de radars”.

De fet, és un sistema de cà-
meres de vídeo que enregistren
les vies de circulació de Castell-
defels i que són utilitzades per la

Policia Local i els Mossos d'Es-
quadra. Segons fonts municipals,
les càmeres no visualitzaran al-
tres espais públics ni habitatges.

El sistema, que es troba en
fase d’implantació, permet de-
tectar “a través d’un sistema de
reconeixement de matrícules”
aquells vehicles que hagin estat
sostrets o que “s’hagin utilitzat
per cometre un delicte en qual-
sevol punt de Catalunya”, segons
expliquen des del consistori.

Successos | Accident mortal a la C-32
El passat divendres 6 de març es va produir a la C-32, al seu pas per 

Castelldefels en direcció Sitges, un accident mortal després que un 
turisme i una motocicleta xoquessin. La víctima mortal és el conductor

de la motocicleta. El sinistre es va produir cap a les cinc de la tarda.

Neus Marmol
CASTELLDEFELS

La platja un cop llaurada. Foto: AMB
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El solar de Bisbe Urquinaona
serà un parc de jocs infantils

ESPAI PÚBLIC4Les esperades
obres de construcció del solar
del carrer de Bisbe Urquinaona,
cantonada amb el carrer d’Isaac
Peral, ja han començat i, segons
ha informat recentment l’Ajun-
tament, estaran enllestides en
un mes i mig, aproximadament.

El solar feia molts anys que
es trobava sense cap ús concret
i ara, després de l’execució de les
obres, es convertirà en una zona
amb espais verds i un parc in-
fantil perquè els castelldefe-
lencs puguin anar-hi a passejar.

El nou parc infantil comp-
tarà, segons han informat fonts
municipals, amb diversos jocs,
com ara un tobogan i un gron-
xador. El terreny reconvertit
també comptarà amb quatre
bancs d’1,8 metres de longitud. 

El nou espai comptarà tam-
bé amb nou arbrat i vegetació,
de manera que es convertirà en
un espai verd més de convivèn-
cia a la ciutat. La idea és que tant
els més petits com els més grans
comptin amb un nou indret on
realitzar les activitats de lleure.

A principis del mes de març es
van posar en marxa els treballs
d’instal·lació de pantalles acús-
tiques amb l’objectiu de mini-
mitzar el soroll de la carretera C-
32, que passa per Castelldefels.

Les pantalles s’estan col·lo-
cant a la part que està a tocar de
la zona de muntanya, a l’auto-
pista, que és d’on prové el soroll
dels vehicles més intens.

Els treballs que s’estan rea-
litzant ara corresponen a la pri-
mera fase de les obres. En aques-
ta etapa les pantalles acústiques
que s’instal·len s’estenen des de
la frontera de Castelldefels amb
Sitges i arriben fins a l’avinguda
dels Eucaliptus.

LIMITAR L’IMPACTE VISUAL
Per tal de minimitzar l’impacte
visual de les pantalles, es plan-
tarà una línia d’arbustos a l’A-
vinguda dels Eucaliptus, on s’han
de talar quatre arbres d’aquesta
espècie per poder desenvolupar
correctament els treballs. Les
obres d’instal·lació de les noves
pantalles acústiques també pro-
vocaran talls de trànsit intermi-

tents a l’avinguda de la Consti-
tució.

Aquest projecte se suma a la
instal·lació de pantalles acústi-
ques que ja es va dur a terme ara
fa uns 12 anys a la ciutat. Ales-
hores, el projecte el va dur a ter-
me la Direcció General de Ca-
rreteres de la Generalitat.

CONTINUACIÓ D’UN PROJECTE
Les pantalles instal·lades el 2003
es van col·locar als punts quilo-

mètrics 42,641 i 43,378, al terme
municipal de Castelldefels. Els
treballs van durar tres mesos i
van costar 479.000 euros.

En aquella època es va apro-
fitar també per millorar el dre-
natge de la calçada mitjançant la
reparació dels terraplens. Tam-
bé es va renovar la senyalització
vertical i es van col·locar barre-
res de seguretat metàl·liques.
Petits passos que alleugereixen
l’impacte de la carretera.

La C-32 al seu pas per Castelldefels. Foto: Google Maps

Instal·len pantalles acústiques
per evitar el soroll de la C-32

Redacció
CASTELLDEFELS

Es rehabilitaran els col·lectors
residuals de dos carrers

SERVEIS4Els col·lectors d’ai-
gües residuals del passeig de Pi-
tort –entre l'avinguda de la Pi-
neda i el carrer de Ginesta– i  l'a-
vinguda de la Constitució –en el
tram entre l'avinguda de Santa
Maria i la plaça de Pau Casals–
seran rehabilitats, segons han
informat fonts municipals fa
uns dies.

L’Ajuntament destinarà un
total de 195.300 euros a aquest
projecte, que és el pressupost bà-
sic de licitació. L’empresa a la
qual se li adjudiqui el projecte
signarà un contracte de tres me-

sos de durada, segons fonts del
consistori.

El procés de licitació ja és
obert i el termini per presentar
les sol·licituds acaba el pròxim 5
d’abril.

MÀNEGUES FLEXIBLES
Les obres de rehabilitació con-
sistiran, segons ha informat el
consistori, a reconstruir a cel
obert el col·lector del passeig de
Pitort, per una banda, i a reha-
bilitar els col·lectors d’aigües re-
siduals mitjançant l’encamisat de
mànegues flexibles, per l’altra.



Gavà
| 10

líniamar.cat Març 2015

Les obres de remodelació de l’a-
vinguda de Bertran i Güell, que
uniran el nucli urbà de Gavà amb
el barri marítim, estan a punt
d’acabar la primera fase, segons
han informat fonts municipals
recentment. 

En aquesta primera etapa
s’ha renovat el pas de vianants
que hi ha sota les vies, “concen-
trant les dues petites voreres
que hi havia en una de més am-
plada”, tal com explica l’alcal-
dessa de Gavà, Raquel Sànchez.
També s’han fet obres en l’entorn
més agrícola de la via, des de la
plaça de la Terra fins al pas per
sota de l’autopista C-32.

L’Ajuntament preveu que la
resta de treballs finalitzin a la tar-
dor, quan s’haurà acabat de re-
novar la via un cop executat el

tram comprès entre el carrer de
Barcelona i el carrer de la Tèc-
nica.

Aquesta actuació forma part
de la segona fase del projecte,
que es reprendrà a l’estiu. En
aquest segon tram es delimitarà
el nou carril bici i s’habilitarà la
vorera actual com a zona de via-
nants. A les zones d’entorn agrí-

cola s’adaptarà la superfície a les
cruïlles per a una millor convi-
vència entre bicicletes i vianants.

802.000 EUROS DE PRESSUPOST
El pressupost total de la remo-
delació de l’avinguda de Ber-
tran i Güell és de 802.000 euros
i està finançat per l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB). 

Una part enllestida del carril bici de l’avinguda. Foto: Ajuntament

La reforma de l’avinguda 
de Bertran i Güell, a bon ritme
» Hi haurà una vorera més ampla, un carril bici i un passeig per 
a vianants que unirà el nucli urbà de Gavà amb el barri marítim 

El jutge Santi Vidal presenta 
el seu nou llibre a la ciutat

SOCIETAT4El passat dijous 5 de
març el jutge Santiago Vidal va
presentar el seu nou llibre, Els
set pecats de la justícia, a Gavà.

L’acte va tenir lloc a la sala
d’actes del Casal de Cultura
American Lake, pocs dies des-
prés de la sanció que va rebre per
haver impulsat la redacció d’u-
na proposta de futura constitu-
ció catalana.

L’obra de Vidal fa un reco-
rregut pel sistema judicial actual
i fa una anàlisi sobre quines co-
ses funcionen i quines han fra-

cassat, segons el seu criteri. Al
seu nou llibre, el jutge Vidal fa
una proposta d’un nou model de
justícia per al futur del país.

L’esdeveniment va estar or-
ganitzat pel col·lectiu La Mata de
Jonc i Òmnium Cultural de
Gavà.

Santiago Vidal és magistrat
de l’Audiència Provincial de Bar-
celona i professor de dret penal
i criminologia a la UAB. És
membre de Jutges per la De-
mocràcia i col·labora amb di-
versos mitjans de comunicació.

Es milloraran les instal·lacions
de l’escola Maria Felip

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
ha anunciat fa uns dies que in-
vertirà 50.000 euros a millorar
les instal·lacions de l’escola Ma-
ria Felip, reforma que es durà a
terme en els pròxims mesos. 

Les obres consistiran a ade-
quar les instal·lacions i inclou-
ran la col·locació d’un ascensor
i la rehabilitació dels patis inte-
riors i de la façana. També es re-
novaran els banys infantils i els
de la primera planta, l’enguixat
del sostre i es repararà la co-
berta. A més, es motoritzaran les
persianes, es repararà la porta

d’entrada i es canviarà l’intèrfon.
L’escola Maria Felip, que tam-
bé dóna servei a infants de Vi-
ladecans i Castelldefels, a més
de Gavà, incorporarà dues mo-
nitores a través dels Plans d’O-
cupació que estableix la Llei de
Barris. Aquesta mesura també
s’inclou a la inversió que l’A-
juntament de Gavà fa al centre
educatiu.

La millora de l’escola Maria
Felip també preveu la  donació
de material informàtic per part
de l’empresa Acer, que té seu a
Gavà. 

‘El Sevilla’ porta el seu 
humor a l’Espai Maragall 

CULTURA4El conegut humo-
rista i cantant del grup Mojinos
Eskozios, Miguel Ángel Rodrí-
guez, El Sevilla, va actuar el
passat diumenge 8 de març a
l’Espai Maragall. 

L’artista va representar a
l’escenari gavanenc el seu mo-
nòleg Reflexiones del hombre
lengua, un treball molt personal,
on El Sevilla opina sobre diver-
sos temes amb ironia, un discurs
directe i sense embuts.

Miguel Ángel Rodríguez, El
Sevilla, va fer el salt a la fama
amb el seu grup d’estil hard
rock i heavy metalMojinos Es-
kozios, però no va trigar a am-
pliar la seva trajectòria com a
col·laborador en diversos pro-
grames de televisió. 

Entre altres, ha treballat a Tu
sí que vales (Telecinco) o Mira
quien baila (TVE), a més de
col·laborar en diversos progra-
mes de la ràdio.

Redacció
GAVÀ

Successos | Detenen una dona per col·laborar amb un grup criminal
Una dona de Gavà ha estat detinguda per col·laborar amb un grup que es dedicava al tràfic de drogues. 

A més de la dona, els Mossos d’Esquadra han detingut quatre persones més, tots homes i de nacionalitat 
francesa, en una operació duta a terme a la Jonquera. En el moment de la detenció, un dels detinguts tenia 

les claus d’un vehicle robat a Bèlgica. També  se’ls ha trobat diversos quilos de droga i diners.     
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Nou episodi del serial de l’ante-
na  de telefonia d’Albarosa. L’a-
parició fa uns dies d’unes mar-
ques a prop del casino del barri,
on ja es va vetar la instal·lació d’u-
na antena el passat mes de des-
embre, ha alertat els veïns. Se-
gons la seva versió, les marques
són obra d’un operari de l’em-
presa de telefonia Vodafone.

Davant d’això, l’Ajuntament
ha explicat a Línia Mar que “les
marques realitzades per la com-
panyia al casino no signifiquen ne-
cessàriament que s’hi hagi d’ins-
tal·lar l’antena” i ha afegit que
“l’empresa ha dit que són proves
sobre la qualitat de la línia”.  

Fonts municipals han recor-
dat que la instal·lació de l’antena
no és competència municipal,
sinó del Ministeri d’Indústria, i

han tornat a mostrar el seu rebuig
a la col·locació de l’estri, per la
qual cosa han demanat explica-
cions al Ministeri i a l’empresa.

Els veïns s’oposen a l’antena
del casino perquè “és un edifici
emblemàtic, on hi hauria d’haver
equipaments”, i tot i que “ara no
està en ús, sí que pot estar-ho a
la llarga”, explica a Línia Mar Ra-
mon Sala, secretari de l’AV d’Al-
barrosa, que també assenyala
que hi ha una xarxa d’antenes su-
ficients a Viladecans. “N’hi ha 32

en un municipi de 65.000 habi-
tants”, recorda.

A la polèmica s’hi ha afegit
ERC de Viladecans, que fa uns
dies va denunciar que veu “una
relació causa-efecte entre l’adju-
dicació dels serveis de telefonia
de l’Ajuntament a Vodafone i la
instal·lació de l’antena”.

Davant d’això, el consistori ha
dit que “no té res a veure una cosa
amb l’altra” i que “es va escollir
Vodafone perquè l’oferta era més
avantatjosa”. 

Marques a terra a prop del Casino. Foto: AV Albarrosa

Revifen les queixes veïnals per
l’antena al casino d’Albarrosa

» Els veïns alerten que un tècnic de Vodafone va marcar el terra a prop
de l’edifici i l’Ajuntament diu que “són proves de qualitat de la línia”

El Cúbic celebrarà una jornada
sobre espectacles de carrer

CULTURA4El pròxim dimarts
24 de març l’espai Cúbic de Vi-
ladecans celebrarà la jornada
Espai de Carrer. Es tracta d’un
esdeveniment que té l’objectiu de
fomentar la contractació d’es-
pectacles de carrer i connectar
companyies, tècnics municipals
i programadors culturals.

La idea és que hi assisteixin
professionals que s’encarreguen
de programar les festes majors
dels municipis de Catalunya, o
bé que organitzen altres tipus

d’esdeveniments festius a l’aire
lliure o que programen especta-
cles culturals en general.

Els assistents podran veure
en un dia una dotzena d’espec-
tacles de diverses disciplines es-
cèniques que han estat creats per
ser representats al carrer. Cada
representació tindrà una dura-
da d’uns trenta-cinc minuts.

La jornada està organitzada
per l’Àrea de Cultura de l’Ajun-
tament de Viladecans i l’Àrea de
Mercats de l’ICEC.

La ciutat celebra l’estrena 
del nou passeig de Ponent

URBANISME4Els veïns i veï-
nes de Viladecans ja poden gau-
dir des de fa unes setmanes del
nou passeig de Ponent, que es va
inaugurar a finals de febrer.

El nou passeig connecta di-
versos barris amb la resta del
municipi i representa un nou es-
pai de trobada i de convivència
a Viladecans.

En total, el nou espai públic
ocupa una superfície de vuit mil
metres quadrats i compta amb
diverses zones verdes, espais
de jocs infantils, d’oci i lleure i de
relació social.

Amb la construcció d’aquest
nou passeig, l’Ajuntament ha
aprofitat per reurbanitzar l’en-
torn de l’antiga escola Doctor
Fleming, on ara es troba l’Ateneu
de les Arts i el casal d’entitats del
barri.

L’estrena es va celebrar amb
una festa popular, en la qual van
col·laborar els professors i alum-
nes de l’Ateneu de les Arts, que
van fer diverses actuacions.
També hi van participar les en-
titats del barri de Ponent, com
l’AV Can Palmer i l’Associació
Cultural Gitana, entre altres.

Bon balanç del preoperatori
en línia de l’Hospital

SANITAT4L’Hospital de Vila-
decans assegura que gràcies a la
implantació l’any 2008 del nou
sistema preoperatori en línia,
fins ara s’ha pogut reduir en un
85% el percentatge de proves
complementàries que es feien
abans d’una intervenció.

Això ha estat possible perquè
mitjançant el preoperatori en
línia les dades clíniques del pa-
cient es recullen per via infor-
màtica, es confirmen per via te-

lefònica amb ell i es revisen les
proves complementàries ja efec-
tuades per tal d’evitar repetir-les.
D’aquesta manera, a més, s’a-
deqüen les diverses proves a la
complexitat del pacient i al pro-
cés quirúrgic.

Amb el nou sistema, el cen-
tre s’ha estalviat fer nou de cada
deu analítiques i electrocardio-
grames. També es redueixen un
15% de les proves complemen-
tàries, entre altres millores.

Educació | 600 alumnes en una trobada per orientar el seu futur
Un total de sis-cents alumnes de segon de Batxillerat i de cicles formatius de grau superior de 

Viladecans van assistir fa uns dies a la setena edició de la Jornada d'orientació. L’esdeveniment
va estar organitzat pels Serveis Educatius del Baix Llobregat i va consistir a programar 

diverses taules rodones encapçalades per altres joves que ja cursen una formació superior.

Neus Marmol
VILADECANS

Entrada de l’espai Cúbic. Foto: Turisme Viladecans
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Les restes del pantalà militar que
encara quedaven a la platja del
Remolar del Prat ja han estat re-
tirades, segons han informat
fonts municipals. Es tracta d’u-
na actuació que s’ha dut a terme
a través de la direcció general de
Costes, feta a petició de l’Ajun-
tament.

En concret, s’han extret pe-
ces de ferro i de formigó que hi
havien ressorgit a causa de la di-
nàmica marina. De fet, fa quatre
anys ja s’havia retirat bona part
de les peces.

L’actuació s’ha desenvolu-
pat a causa del perill que podien
suposar per als banyistes, tant
els que estan a la sorra com a
dins de l’aigua.

El pantalà militar estava si-
tuat molt a prop de la desem-

bocadura de l’estany del Remo-
lar i va ser construït per l’exèr-
cit espanyol dècades enrere i
feia molt de temps que es tro-
bava en desús.

LES PLATGES, A PUNT
Aquesta actuació coincideix amb
l’inici de la campanya de neteja
i adequació de les platges me-

tropolitanes que ha engegat fa
uns dies l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB), que es calcu-
la que finalitzaran a finals del
mes de març.

L’ens supramunicipal està
posant a punt aquests espais de
cara a l’inici de temporada esti-
val (més informació a la pàgina
de Castelldefels).

Una màquina retirant les restes del pantalà. Foto: Ajuntament

Retiren les restes del pantalà
militar de la platja del Remolar
» S’han extret les peces de formigó i de ferro que encara hi havia, 

les quals feien perillar la seguretat dels banyistes de la zona

Sant Cosme celebra una
jornada per la convivència

SOLIDARITAT4El passat dis-
sabte 14 de març, diverses enti-
tats i veïns del barri de Sant Cos-
me van organitzar la Trobada
Sant Cosme D.O., junts per la
convivència. Durant la jornada
es van fer diverses activitats lú-
diques i festives amb l’objectiu de
mostrar a la ciutadania del mu-
nicipi la diversitat cultural dels
veïns i veïnes del barri.

Es va celebrar, per exemple,
el vuitè Festival de Sopes del
Món, la Mostra gastronòmica i
el Mercat d'Artesans. Durant
l’esdeveniment hi va haver ac-

tuacions, com la de la Banda de
Música del Prat, i es van fer di-
versos tallers, com el de henna i
el de cistelleria.

També van actuar els Caste-
llers del Prat i el grup de batu-
kada Krestatum. A més, hi va ha-
ver un espectacle de hip-hop i
training dance a càrrec de l'As-
sociació de Veïns de Sant Cosme
i Sant Damià, entre altres es-
pectacles.

Es tracta d’una iniciativa de
l'Obra Social La Caixa, la Fun-
dació Secretariat Gitano i l'enti-
tat GATS.

L’Illa dels Banyols s’implica 
en l’eficiència energètica

EDUCACIÓ4Dos alumnes de
l’institut Illa dels Banyols del
Prat estan treballant en un pro-
jecte relacionat amb l’eficiència
energètica, en el marc d'un con-
veni de col·laboració entre el
centre educatiu i l'Àrea d'Urba-
nisme, Medi Ambient i Mobili-
tat de l'Ajuntament.

L’objectiu del projecte és as-
solir el compromís europeu que
va assumir el Ple municipal re-
centment, anomenat Pacte d'Al-

caldes per l'Energia Sostenible
(PAES). La idea és que el 2020
s’hagi reduït un 20% el consum
d’energia i hagi augmentat en la
mateixa proporció l’eficiència
energètica. També hi ha la vo-
luntat que el 20% de l’energia
consumida sigui renovable.

Els alumnes, que estudien un
gran superior d’Eficiència ener-
gètica, estan desenvolupant tas-
ques vinculades a la gestió efi-
cient dels edificis municipals.

Redacció
EL PRAT

Augmenta el nombre de
flamencs al riu Llobregat

MEDI AMBIENT4El cap de set-
mana del 14 i 15 de març van ser
localitzats fins a 35 exemplars de
flamenc en el riu Llobregat al seu
pas per la ciutat, entre el pont del
Pratenc i els Espais Naturals
del Delta. 

Aquesta xifra suposa la més
elevada que s’ha registrat durant
aquest hivern. Tot i que des del
consistori asseguren que no és
inusual que hi hagi flamencs al
Delta, sí que es mostren sor-
presos per “l’elevada quantitat”
d’individus d’aquesta espècie,
ja que normalment aquest és un

animal solitari que es veu en
grups petits. 

Els flamencs passen tempo-
rades a l’hivern o durant les mi-
gracions de primavera o tardor
a les colònies de cria més pro-
peres, com són el mateix Delta o
la Camarga, a la desembocadu-
ra del Roine. Aquestes dues zo-
nes del Mediterrani occidental
s’interrelacionen i intercanvien
exemplars d’aquesta espècie.

L’augment de flamencs a la
zona i la seva presència perma-
nent s’ha convertit en un atrac-
tiu per als visitants del Delta.

Serveis | En marxa una nova ‘app’ contra l’aïllament de la gent gran
L’Ajuntament ha signat un acord amb l’empresa pratenca Adaptativecity amb l’objectiu de 

posar en marxa una aplicació per a mòbils, amb el nom de Familyar. L’aplicació pretén afavorir la 
socialització i la lluita contra l’aïllament de les persones grans del municipi. La idea és que els avis 

estiguin connectats amb el seu entorn familiar i social, com cuidadors i treballadors dels serveis socials.

El barri de Sant Cosme es mou per la cohesió. Foto: Google Maps
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Fa uns dies es va arxivar el cas de
la FMC, pel qual estava imputat.
Com ha rebut la notícia? Se l’es-
perava abans de les eleccions
municipals del maig?
Tenia confiança que l’Audiència
tindria en compte la necessitat de
no fer un mal irreversible a tants cà-
rrecs públics, els quals sempre hem
actuat de forma honesta. És una
gran satisfacció que hagi estimat la
nostra apel·lació. És un fet que de-
teriora molt la imatge de les for-
macions abans de les eleccions.
Crec que ha considerat el calendari.
Tot i això, hi ha danys que són irre-
cuperables. 

El preocupa que aquest cas pu-
gui ser un motiu més de la crei-
xent desafecció de la ciutadania
envers els polítics? 
Espero que els ciutadans puguin as-
sabentar-se bé de l’arxivament del
cas i que s’aclareixi qualsevol dub-
te que podien tenir respecte de la
credibilitat i la legalitat dels alcaldes.
Sempre hem actuat legalment i
amb transparència. Tinc confiança
que ara els ciutadans del Prat es
quedaran tranquils. 

Com ha reaccionat el seu partit
davant d’aquesta notícia? 
Ho ha rebut amb molta tranquil·li-
tat i satisfacció. Sempre ha confiat
en l’honestedat dels seus repre-
sentants. Sí que és veritat que ens
traiem un pes de sobre, literal-
ment. Els alcaldes d’Iniciativa ens
hem quedat alliberats. 

Fa més de tres mandats que es
presenta com a candidat a l’al-
caldia, un fet que no recomana el
codi ètic de la seva formació.
Per què al Prat s’ha fet una ex-
cepció? 
Iniciativa va fixar un codi ètic el
2014 amb uns criteris respecte del
temps de manteniment dels cà-
rrecs electes que parla de tres
mandats. Però també parla que hi
ha situacions concretes on s’han
de valorar les situacions políti-
ques, i el cas del Prat és especial.
És la ciutat més important de Ca-
talunya on governa Iniciativa des
de fa  molts anys. En el meu cas, he
estat escollit vuit vegades conse-
cutives i he estat triat candidat en
un procés de democràcia interna
per unanimitat. Tot i això, després
d’aquestes eleccions no tornaré a
presentar-me més.

Després dels últims quatre anys
de legislatura, tornaria a pactar

amb el PSC? Quin balanç fa del
govern amb els socialistes?
Hi ha una praxi, una relació histò-
rica de pactes amb el PSC al Prat
que han anat bé per a la governa-
bilitat. Aquesta legislatura ha fun-
cionat però la valoració de futur és
incerta. Primer veurem els resultats
i després els pactes que farem.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per mi-
llorar el municipi?
Amb un alcalde que fa tant de
temps que està al càrrec, el projecte
de ciutat està molt definit. Per
tant, no anem a unes eleccions ex-
plicant res espectacular, sinó dient
que fonamentalment el que hau-
ria de fer el govern si depèn de la
meva responsabilitat és seguir ac-
centuant les polítiques de serveis
per fer front a la davallada devas-
tadora de la crisi i les d’educació. És
a dir, incentivar el catàleg de serveis
a les persones -actualment hi ha
més de setanta serveis al Prat- i
combatre el fracàs escolar. Volem
fer del Prat una comunitat d’apre-
nentatge. S’ha de treballar en xar-
xa. Són les dues línies estratègiques
a la ciutat.

Un dels temes que més preocu-
pen a la zona del Delta és el so-
roll dels avions de l’aeroport del

Prat. De fet, els alcaldes de la
zona vau signar un manifest per-
què Aena respecti els acords es-
tablerts. Creu que ho farà, ara
que s’ha privatitzat? 
De fet, al Prat no hi ha tanta pro-
blemàtica, perquè des de la posa-
da en funcionament de la nova pis-
ta hi ha un sistema operatiu pactat
amb el qual va millorar molt el
problema del soroll. L’objectiu del
Prat és mantenir-ho. El que ens
preocupa ara és que Aena, amb el
procés de privatització del 49%,
posi en perill el manteniment dels
compromisos que té amb el terri-
tori. Com que no hem estat part d’a-
quest procés de privatització, el que
hem fet és advertir a Aena que avi-
si durant el procés concursal que
existeixen uns acords amb el terri-
tori que s’han de complir. Per això
vam signar el manifest.  

Per fi arriba el nou tren llança-
dora entre Barcelona i el Prat i
l’L9 del metro. També s’invertirà
al Port. Com afecten aquestes ac-
tuacions al Prat? 
La nostra estratègia a la ciutat és
que tot el que connecti amb l’ae-
roport del Prat ens connecti també
a nosaltres com a ciutadans.  Hem

de tenir el benefici de millorar la
nostra connectivitat intermodal.
Tot plegat és molt positiu per a no-
saltres.

La millora de les comunicacions
afavorirà un increment demo-
gràfic al Prat? 
Des dels anys vuitanta hem dut a
terme una contenció demogràfica
i s’ha controlat el creixement. En
més de trenta anys només hi ha tres
mil persones més al Prat. La idea és
mantenir aquesta línia. 

Per acabar, parlem d’uns dels
esdeveniments més importants
de l’any al Prat, les Jornades Gas-
tronòmiques Pota Blava. Aques-
ta raça de pollastre és única i l’es-
tan protegint des de l’Ajunta-
ment -han comprat la granja
productora-. Quina importàn-
cia té per a la ciutat?
Al Prat impulsem tant l’horta, amb
la carxofa i altres hortalisses, com el
pollastre Pota Blava, que és la base
de l’impuls de la restauració del Prat.
La compra de la granja s’ha fet
per garantir la provisió de pollastre
de Pota Blava per tot l’any, ja que el
productor privat que la regentava
tenia problemes de viabilitat.

“Amb el cas de la FMC 
arxivat ens hem tret un 

pes de sobre, literalment”

Neus Marmol
EL PRAT

Lluís Tejedor /alcalde del Prat i candidat d’ICV-EUiA a les municipals 2015

Després de més de trenta anys com a alcalde del Prat, Lluís Tejedor explica a
Línia Mar que després de les eleccions municipals del pròxim 24 de maig no

es tornarà a presentar. El Prat és la ciutat més important de Catalunya on 
governa Iniciativa. Tejedor diu que el seu “és un cas especial”.

Perfil | Tejedor o l’artífex del bastió metropolità ecosocialista
Nascut a Guadalajara, Lluís Tejedor porta des dels 9 anys vivint al Prat. Aquest enginyer tècnic de profes-
sió va iniciar la seva vinculació amb la política a les acaballes del franquisme, quan es va afiliar a l’històric
PSUC, el 1971. Vuit anys més tard, en les primeres municipals de l’actual etapa democràtica, va ser escollit

regidor per aquest partit, i el 1982 va ser nomenat alcalde en substitució del traspassat Antonio Martín.  
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Li poso un notable. Un 7,5. El go-
vern d'esquerres del qual formem
part està donant la talla en un con-
text de crisi molt greu. Però queda
camí per recórrer. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Posar tota la potència de la maqui-
nària municipal al servei de la crea-
ció de riquesa i ocupació per a la
ciutat i atendre les situacions per-
sonals de dificultat derivades de la
crisi. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Ser capaços d'atreure inversió
d'empreses que generin llocs de
treball de qualitat a la ciutat. Fer una
administració més propera a les
persones, amb la rendició de
comptes i la transparència com a
una de les seves prioritats.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Entenc la política des del diàleg i l'a-
cord i estic obert a entendre'm amb
altres forces amb les quals compar-
teixi model de ciutat i valors de go-
vern. Només tinc una línia vermella:
el PP.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de tre-
ball?
Seriosa i responsable. Però és una
opció que no contemplo. Volem
guanyar les eleccions. Tejedor ho ha
fet bé, però ha arribat l’hora d’un
canvi al Prat.

La veu de la resta de partits al Prat
» El PSC, ara al govern, defensa la gestió municipal però admet que “queda camí per recórrer” 

» L’oposició es mostra crítica i reclama un canvi de vot per fer possible un altre model de ciutat 

Juan Pedro Pérez (PSC)

“Tejedor ho ha 
fet bé, però ha 
arribat l’hora 

d’un canvi al Prat”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 2. S'han fet algunes coses bé
però penso que hem d’exigir més a
un alcalde. Ha faltat ambició en al-
guns àmbits. 

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Destinaria tres vegades més pres-
supost a polítiques que incentivin
la creació d'ocupació i ajudaria el
teixit comercial. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
A més de les descrites anteriorment
hem de millorar la freqüència d'au-
tobusos, construir una nova escola
bressol, millorar la qualitat de l'a-
tenció primària i limitar la invasió
comercial de kebabs, locutoris i ba-
sars varis.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Sí. La política és diàleg i negocia-
ció. Només posaria una condició:
a l'Ajuntament del Prat només
s’hauria de parlar del Prat. Estic
cansat d'observar que moltes ve-
gades els regidors d'altres forces
polítiques perden el temps en po-
sicionar-se sobre qüestions de po-
lítica nacional. 

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de tre-
ball?
Proximitat, diàleg, rigor, coherència,
sortir al carrer, defensar les nostres
idees sense complexos i parlar clar.
Ara som la segona força política del
consistori.

Antonio Gallego (PP)

“S’ha de limitar la
invasió comercial

de ‘kebabs’, 
locutoris i basars”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Un 4. Si tenim el segon pressupost
municipal  per càpita de Catalunya,
no pot ser que tinguem una des-
pesa social per habitant inferior a al-
tres municipis de la comarca com
Martorell o Sant Feliu de Llobregat.

Si el maig és alcaldessa, quina
serà la primera decisió que pren-
drà?
La reducció de càrrecs polítics i de
confiança. No és admissible que el
sou dels 8 tinents d’alcalde i dels 10
assessors representi la mateixa
quantitat de diners que aporta l’A-
juntament al Pla extraordinari de
lluita contra la crisi.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Cal ampliar la despesa social, po-
tenciar les polítiques d’ocupació i
fer de la participació ciutadana una
realitat. 

Estaria disposada a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
La meva aspiració és assolir l’alcal-
dia. Ara bé,  únicament pactarem
d’acord amb un programa que ser-
veixi per construir un nou model de
ciutat. L’actual no dóna més de si. 

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de tre-
ball?
Crítica i constructiva. Farem pro-
postes per millorar el benestar dels
ciutadans. La tarifació social de les
escoles bressol o la millora de la
transparència són exemples del
què impulsem des de l’oposició.

Imma Llopis (CiU)

“El primer que faria
com a alcaldessa és
reduir els càrrecs de

confiança”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Molt millorable. Els dono un apro-
vat just. Encara que podem coinci-
dir en algunes decisions, no ho fem
en la manera com les han implan-
tat ni en els moments de fer-ho.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Potenciar al màxim la promoció
econòmica i la feina i fomentar la
participació ciutadana amb proces-
sos com, per exemple, els usos de
l'Artesà.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Promoció econòmica, generar
oferta de llocs de treball i escoltar
les entitats i persones que podem
aportar idees i així construir el Prat
que la ciutadania s'imagina.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Les enquestes ens  donen una forta
representació i estem perfilant un
gran programa municipal. Tot això
ens fa estar oberts a parlar amb tot-
hom que desitgi un Prat millor. Per
suposat.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de tre-
ball?
Faré una oposició constructiva. Es-
tant fora de l’Ajuntament ja hem
fet propostes per millorar el trans-
port públic que l'equip de govern
ha adoptat, encara que, des  de la
nostra opinió, amb poca ambició.
Per tant, sabem fer oposició en be-
nefici de la ciutat.

Jordi Ibern (ERC)

“La gestió del 
govern és molt 

millorable. Els dono
un aprovat just”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura?
Tenint en compte que, malgrat dis-
posar de grans infraestructures
com el port i l’aeroport, estem per
sobre de la mitjana d'aturats del
Baix Llobregat i de Catalunya, sent
generós, li poso un 2.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
El que més em preocupa són les
famílies amb menys recursos. Com
a primera mesura i d'urgència, op-
taria per la creació d'un menjador
social.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
La creació d'ocupació, un pacte an-
ticorrupció per fer cristal·lí tot el que
tingui a veure amb diners públics i
la reforma dels reglaments de fun-
cionament tant de l’Ajuntament
com dels espais de participació ciu-
tadana.  

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Tenim un programa que conside-
rem un compromís amb els nostres
votants. Podrem posar-nos d'acord
amb una altra formació sempre
que estigui disposada a assumir el
mateix compromís que nosaltres.
Ni més ni menys.

Si finalment es queda a l'oposi-
ció, quina serà la seva línia de tre-
ball?
Seguir treballant fort escoltant els
veïns i presentant proposades per
fer del Prat de Llobregat un lloc mi-
llor i més just per a tots.

Antonio M. Ruiz (C’s)

“Tot i que tenim
infraestructures,

superem la mitjana
d’atur del Baix”
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Comerç
Gavà | Un treballador ferit en un atracament en un comerç
Un treballador d’una botiga de Gavà va resultar ferit lleu el passat dimecres 4 de març quan va
intentar evitar un atracament al seu establiment. Quatre persones van irrompre al local amb
una arma de foc i van acabar fugint amb un vehicle, després que els treballadors els plantessin
cara. El ferit va patir lesions lleus durant l’enfrontament amb els assaltants.

Un any més el Prat acull durant
aquests dies –del 5 de març al 12
d’abril– la celebració de les Jor-
nades Gastronòmiques del Pota
blava i la Carxofa Prat, que  en-
guany arriben a la sisena edició.
Com a la resta d’edicions, les jor-
nades estan organitzades per
l’Associació de Gastronomia i
Turisme del Baix Llobregat
(AGT).

Es tracta de l’esdeveniment
gastronòmic més important de
l’any al municipi, que se centra
en les dues varietats gastronò-
miques estrella de la ciutat: el po-
llastre Pota Blava i la Carxofa
Prat. Durant aquests dies un to-
tal de divuit restaurants del Baix
Llobregat ofereixen menús ela-
borats amb productes del Parc
Agrari –especialment, la Carxo-
fa Prat– i amb pollastre Pota Bla-
va. Els locals que hi participen

són majoritàriament del Prat,
però també de Gavà, Sant Boi i
l’Hospitalet.

Els menús que ofereixen els
restaurants participants consten
d’un primer plat, un segon plat,
postres i una cervesa.

RUSCALLEDA, PADRINA
En l’edició d’enguany, la padri-
na és la reconeguda cuinera Car-

me Ruscalleda, la qual va assis-
tir a l’acte de presentació de les
jornades el passat dijous 5 de
març. L’acte va tenir lloc a l’An-
tiga Fàbrica Damm, a Barcelona.

Ruscalleda sempre ha apos-
tat pel producte de temporada i
de proximitat, aspectes que es te-
nen molt en compte i es volen di-
fondre al sector de la restauració
de la zona.

Cartell de les jornades i la padrina, Carme Ruscalleda. Foto: AGT / Arxiu

Ruscalleda apadrina el cicle
Pota Blava i Carxofa del Prat

Redacció
EL PRAT

Els alcaldes dels municipis pro-
pers a l’aeroport del Prat –entre
els quals es troben Viladecans,
Gavà, el Prat i Castelldefels–
han signat un manifest amb
l’objectiu de recordar a Aena
els acords mediambientals als
quals s’havia arribat amb els
nuclis urbans de la zona.

El que més preocupa els con-
sistoris d’aquesta zona del Baix
Llobregat és que, després de l’a-
nunci de privatització del 49%
d’Aena, no es respectin les res-
triccions ambientals que per-
meten minimitzar l’impacte
acústic dels avions a la zona.

Els ajuntaments temen que
aquesta decisió comporti un
canvi en la manera de gestionar
l’aeroport del Prat i que els in-
teressos econòmics passin per

sobre dels aspectes mediam-
bientals. 

En el manifest, els batlles
també demanen a Aena que fa-
ciliti els plans de desenvolupa-
ment de l'aeroport a llarg ter-
mini, prèviament a l'entrada de
capital privat. A més, reclamen
que es blindin les restriccions
ambientals existents.

Per altra banda, el document
també demana que es respectin
els compromisos d’Aena res-
pecte al manteniment dels espais
naturals de la zona del Delta del
Llobregat que són propietat de
l’ens aeroportuari. Finalment,
també es reclama la creació d’un
calendari sobre les inversions
que es faran a la zona. 

Els ajuntaments volen que l’aeroport respecti el medi ambient. Foto: Arxiu

Neus Marmol
BAIX LLOBREGAT

JUSTÍCIA4L’Audiència de Bar-
celona ha arxivat la causa con-
tra prop d’una seixantena d’al-
caldes de la Federació de Muni-
cipis de Catalunya (FMC) que
van rebre les polèmiques dietes
de l’ens municipalista –durant el
temps que Manuel Bustos, exal-
calde de Sabadell, va ser-ne el
president–, ja que el tribunal no
veu cap irregularitat en els fets
investigats. Les imputacions van
afectar batlles de tots els colors
polítics, entre ells Lluís Tejedor,
alcalde del Prat; Manuel Reyes,

alcalde de Castelldefels, Antonio
Balmón, alcalde de Cornellà, i
Núria Marín, alcaldessa de
l’Hospitalet, entre altres. 

Segons el tribunal, la FMC
és un ens privat i, per tant, els
fons que rep i gestiona no tenen
caràcter públic. D’aquesta ma-
nera, l’Audiència considera que
no es pot acusar els seus mem-
bres de malversació de fons
públics. La resolució del tribu-
nal acorda el sobreseïment de
la causa per a tots els càrrecs
imputats.

Agricultura | Els calçots del Baix igualen els de Valls
Durant la temporada de calçots d’enguany està previst recollir el mateix nombre de calçots 

al Baix Llobregat i a Valls. Concretament, sis milions de calçots a cada zona. Un nou indicador que
els calçots cultivats al Parc Agrari comencen a ser una competència real per als de Valls, per la 

seva alta qualitat. A Gavà i Viladecans és on ha crescut més la plantació d’aquesta hortalissa. 

Nova ‘app’ mòbil del Gremi
d’Hostaleria de Castelldefels

CASTELLDEFELS4El Gremi
d’Hostaleria de Castelldefels i  el
Baix Llobregat va presentar fa
uns dies una nova aplicació per
a telèfons mòbils. 

Es tracta d’una eina que,
per una banda, permetrà als
establiments afiliats tenir més
visibilitat i, per l’altra, oferirà els
usuaris avantatges i ofertes.

Entre altres, la nova aplica-
ció serà una eina de promoció

de campanyes i iniciatives com
la Ruta de la Tapa o el Passaport
Gastronòmic. A més, els usua-
ris podran fer reserves a través
de l’aplicació i les promocions
de cada establiment estaran en-
llaçades a l’aplicació. Els locals
també apareixeran geolocalit-
zats i s’informarà dels seus ser-
veis i les seves característiques.

L’eina és apte per a sistemes
Android i iPhone.

Gavà ja compta amb el 
seu propi Mercat de Pagès

GAVÀ4Des del passat dimarts
10 de març, Gavà ja té un Mer-
cat de Pagès que s’ubicarà cada
setmana al Parc de la Torre
Lluc.

Aquest format de mercat de
pagès ja se celebra a altres mu-
nicipis de la zona des de fa
temps, i ara Gavà s’hi ha afegit.

Aquest mercat es caracte-
ritza per oferir productes de
temporada i de proximitat del

Parc Agrari del Baix Llobregat i
té l’objectiu d’incentivar la com-
pra de productes de quilòmetre
zero sota la marca Producte
fresc del Parc Agrari del Baix
Llobregat.

Aquesta iniciativa també vol
afavorir l’increment de les ren-
des generades per l’activitat
agrària a la zona per tal d’im-
pulsar la comercialització dels
productes de pagès.

Les imputacions als batlles van començar a l’estiu de l’any passat. Foto: Arxiu

La comarca demana una gestió
responsable de l’aeroport

Desimputen tots els alcaldes
del cas de les dietes de la FMC
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Bons resultats per als equips de
futbol de la comarca. Per una
banda, la UE Castelldefels s’ha
retrobat amb la victòria després
de 10 jornades sense triomfs. Els
de Miki Carrillo van aconseguir
els tres punts davant l’AEC Man-
lleu (2-1) el passat 15 de març.

El partit es va posar de cara
pels visitants ben aviat amb un
gol d’Oscar Uroz al minut 8.
Novament tocava remar, però el
Manlleu estava molt còmode
sobre el camp i va tenir les mi-
llors ocasions a la primera part.
La sort, però, va somriure als lo-
cals, i Àlex Masuet va empatar
un minut abans del descans. A la
represa, el Castelldefels va mos-
trar una millor cara, i al minut
66, Albert Cervantes va segellar
la victòria dels grocs.

Per la seva banda, el CF Gavà
es va imposar a la UE Rubí (2-3),
en la tercera victòria consecuti-
va dels homes de Pons. Els blau-
grana es van avançar al minut 12,
amb un gol d’Arthur. A la sego-
na part, els locals van empatar,
però al minut 56, Xavier Civil va
tornar a posar el Gavà per da-

vant. El Rubí va tornar a marcar
al minut 68, però els del Baix van
seguir fent força, i Alex Gómez,
al minut 78, va marcar el gol de-
finitiu pels gavanencs.

Per últim, l’AE Prat va em-
patar a casa amb el Peralada (2-
2). Murillo i Ferri van ser els go-
lejadors dels pratencs.

El Castelldefels va aconseguir un triomf vital a casa. Foto: UEC

Bona jornada per als equips
de futbol de la comarca

» La UE Castelldefels torna a guanyar deu partits després
» El Gavà derrota el Rubí i encadena tres triomfs consecutius

Carles Castillejo, cinquè 
a la Marató de Barcelona

VILADECANS4L’atleta vilade-
canenc Carles Castillejo va acabar
cinquè a la Marató de Barcelona,
del passat 15 de març.

El viladecanenc va ser el mi-
llor atleta europeu amb un temps
de 2 hores, 12 minuts i 3 se-
gons –gairebé dos minuts per
sota de la seva millor marca–
amb la qual va aconseguir la
classificació per als mundials
d’atletisme, que es disputaran a
Pequín entre el 22 i el 30 d’agost. 

Castillejo va arribar a la meta
per darrere dels kenians Philip
Cheruiyot i Moses Too, primer i
quart, i dels etíops Bekana Daba
i Abdela Godana, segon i tercer.

La jornada atlètica també va
significar el debut en llarga dis-
tància de l’ex marxadora vilade-
canenca María Vasco. La baix-
llobregatina va haver d’abando-
nar la prova per problemes mus-
culars quan ja havia passat pel
quilòmetre 30 del recorregut.

La Divisió d’Honor de softbol
arrenca amb el derbi del Baix

COMARCA4El Club Beisbol Vi-
ladecans i el Projecte Softball Ga-
vanenc van disputar un derbi del
Baix Llobregat que va servir per
donar el tret de sortida a la Di-
visió d’Honor de softbol.

L’escenari d’aquesta prime-
ra jornada va ser el Municipal de
Can Torelló, a Gavà, a partir de
les 11 del matí del passat diu-
menge 15 de març.

En el primer dels partits ju-
gats, el CB Viladecans es va im-
posar per la mínima (8-9). Al se-
gon partit, les locals es van refer
de la derrota inicial i van mostrar

la seva millor versió aconse-
guint el seu primer triomf (4-1).

Viladecanenques i gavanen-
ques són al grup A, amb el Club
Beisbol i Softball Sant Boi, un
dels equips favorits per empor-
tar-se el campionat, i l’OBB Orio

La segona jornada, que es
disputarà el cap de setmana del
14 i 15 de març, farà que es vis-
qui un nou xoc entre equips de
la comarca. En aquest cas, el CB
Viladecans rebrà el CBS Sant
Boi, mentre que el PS Gava-
nenc vitjarà a Guipúscoa per
enfrontar-se a l’OBB Orio.

El CB Prat cau contra el Leyma
però segueix fora del descens

EL PRAT4El CB Prat es va que-
dar a les portes de la victòria un
cop més. Els homes d’Agustí Jul-
be van caure al pavelló Joan
Busquets davant del Leyma Bas-
quet gallec (63-69) a la jornada 25
de la Lliga Adecco Oro.

L’escorta Àlex Ros ser el més
destacat dels potablava, amb 21
punts i 25 de valoració, però el seu
encert no va anar acompanyat de
la resta de l’equip. Al seu davant
van trobar un Leyma molt pode-

rós a la pintura. L’aler pivot ge-
orgià Beka Burjanadze i el pivot
de Trinidad i Tobago Kyle Rowley
van ser els homes més importants
en el triomf del conjunt corunyès.

Amb aquest resultat, els del
Prat segueixen a la penúltima po-
sició a la lliga, dos punts per so-
bre del Clínicas Rincón mala-
gueny i un punt i una posició per
sota del Peñas Huesca. Aquest
cap de setmana, els del Baix gau-
diran d’una jornada de descans.

El Prat | Jornada de senderisme de la mà del Club Esport Jove
El pròxim dissabte 28 es realitzarà una jornada de senderisme organitzada pel Club Esport Jove. Es

tracta d’una ruta de 14,5 quilòmetres amb un desnivell positiu de 400 metres. La caminada es farà
entre Viladecans i Sant Climent de Llobregat, visitant l’Ermita de Sant Ramon i la Creu de Querol. Els

que participin en aquesta activitat han de ser a l’estació del Prat a tres quarts de 9 del matí.

Redacció
BAIX LLOBREGAT
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AGENDA MENSUAL

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

179.650
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975

149.750
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975

31.900
7.975

Total 361.300

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

179.650
149.750
31.900

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

361.300 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DILLUNS 23 DE MARÇ
18:00 L'Hora del conte per als més petits: ex-

pliquem La madre del héroe, a càrrec d’Eva Bu-
zón. Lloc: Biblioteca Central: Espai Ramon Fer-
nàndez Jurado.

DISSABTE 21 DE MARÇ
08:00 Mercat de Pagès del Prat de Llobregat. De

08:00 a 14:00 hores. Organitza: Ajuntament
del Prat de Llobregat. Col·labora: Consorci del
Parc Agrari del Baix Llobregat Pagesos del Prat
i del Parc Agrari. Lloc: Plaça de Pau Casals.

FINS AL 5 D’ABRIL
Matí-Tarda Exposició Veritat o mentida, amb

obres d’Eric Pesin Whitelegg, Claudia Bernier,
Jonatan Olivé, Cristian Ramírez i Dídac Rocho
Ribas. Lloc: Sala d'Art Josep Bages. Centre d'Art
Torre Muntadas.

DIUMENGE 22 DE MARÇ
19:00Teatre: Vilafranca, un dinar de Festa Ma-

jor. Obra dirigida per Jordi Casanovas. Intèr-
prets: Marta Angelat, Manel Barceló, David
Bagés, Lluïsa Castell, Georgina Latre, Vicky
Luengo, Àurea Márquez, Marc Rius, David Vert,
Anna Ycobalzeta.  Lloc: Atrium Viladecans.

DIMARTS 24 DE MARÇ
18:00 Presentació del llibre Els contrabandistes

de la llibertat. A càrrec d’Assumpta Montellà.
La proposta inclou una visita, el 18 d'abril, a
les poblacions frontereres de Cervère i Port-
bou. Lloc: Ateneu d’Entitats Pablo Picasso.

FINS AL 26 DE MARÇ
18:00 Exposició Ciutadania a parts iguals. Temps

i oportunitats per a la reciprocitat i l'equitat.
Horari: de 18:00 a 19:00 hores. Lloc: Biblio-
teca Josep Soler Vidal.

DIUMENGE 29 DE MARÇ
11:00 Itinerari Pageses, obreres i burgeses al Gavà

dels anys 30. Activitat inclosa en el progra-
ma Delta amb D de dona. Durada aproxima-
da: una hora. Places limitades. Lloc: Museu
de Gavà.

DIUMENGE 22 DE MARÇ
10:00 III Cursa Solidaria Caramunda Safa Gavà.

Recorregut de 5 km. Aquest any va dirigida
a en Pau, un nen que té distròfia muscular de
Becker i té un projecte amb l’Obra Social de
l’hospital de Sant Joan de Déu. Lloc: Avinguda
Riera Sant Llorenç.

CASTELLDEFELS GAVÀ COMARCAVILADECANSEL PRAT

Visita guiada al refugi antiaeri de la
Rambla de Gavà. Horari: d’11:00 a
14:00 hores. Cal fer inscripció prèvia.
Es fa cada primer diumenge de mes.
Organitza: Ajuntament de Gavà. Lloc:
Museu de Gavà.

Visita guiada al refugi 
antiaeri de la Rambla 

Dg. 5 d’abril a les 11:00

II Marxa en defensa de l'Educació pú-
blica al Prat de Llobregat. Es realitza-
rà un recorregut urbà, passant per tots
els centres educatius de la ciutat.
Lloc: Inici al Parc Nou i final a la pla-
ça Catalunya.

II Marxa en defensa 
de l'Educació pública
Dl. 22 de març a les 10:00

Xerrada-tast: L'origen del vi ecològic a
Espanya. A càrrec de Celler Vallès i Jo-
sep M. Albet i Noya. Cal inscripció prè-
via i abonar 7,70 euros en concepte de
material. Lloc: Biblioteca Central. Es-
pai Ramon Fernàndez Jurado.

Xerrada-tast: L'origen del vi
ecològic a Espanya

Dj. 26 de març a les 19:00

Passejada pels Espais Naturals del riu
amb un expert, per gaudir de les
plantes i animals que apareixen en
aquesta època. Lloc: Punt d'informa-
ció dels Espais Naturals del Riu (el Prat).

L'esclat de la primavera 
al Delta del Llobregat
Dg. 22 de març a les 10:00
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